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PROTOKÓŁ  Nr XIII/2011 
 

XIII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 grudnia 2011 roku. 
 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 oo – zakończono o godzinie 17 45    
 
XII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
  
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XIII sesji. Na stan  14 radnych 
w sesji uczestniczy 14  radnych (jeden mandat nieobsadzony – wybory uzupełniające odbędą 
się 26 lutego 2012r.) 

 
W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 
3. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
4. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
5. Pan Roman Król                         - Kierownik ZB Pomezania  
6. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
7. Pani Anna Biskupska                  - Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Ryjewie 
8. Pan Roman Zbróg                      - Dyrektor Gminnego Ośrodka kultury w Ryjewie 
9. Pani Małgorzata Sejka                - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 
 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, iż otrzymali wraz z zaproszeniami 
porządek obrad w związku z powyższym Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś 
uwagi do przesłanego porządku?  
 
Radny Jerzy Paradowski: Nie otrzymaliśmy dodatkowych materiałów przed obradami tak 
jak zostało to ustalone podczas posiedzenia komisji w związku z czym należałoby zdjąć z 
porządku obrad pkt.5.  
 
Pani Małgorzata Zdunek: Materiały te, które ustalono zostały przekazane. Opinie o 
budżecie musi wystawić Regionalna Izba Obrachunkowa, która przedstawiła swe uwagi, 
które należy w ostatecznej wersji poprawić dlatego dziś Państwo otrzymali nową poprawioną 
uchwałę z drobnymi zmianami.  
 
Przewodniczący Rady: Na komisjach ustalono, iż zmiany przekaże Zakład Budżetowy 
„Pomezania” oraz Gminna Biblioteka Publiczna. Na podstawie tych zmian miała Pani 
Skarbnik wprowadzić do budżetu poprawki i przekazać później. Zagłosujemy  za wnioskiem 
radnego Paradowskiego ale co będzie Panie Wójcie jeśli tej uchwały byśmy dziś nie podjęli. 
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Pani Małgorzata Kubic: Zgodnie z ustawą budżet musi zostać podjęty do 31 grudnia w 
ostateczności w sytuacjach naprawdę ważnych można budżet uchwalić do końca stycznia ale 
są to naprawdę wyjątkowe sytuacje. Zmiany, które Państwo proponowali na komisjach czyli 
zdjęcie podwyżek płac oraz zmniejszenie funduszu nagród z 5% do 3% został ujęty zgodnie z 
Państwa wolą i tego dotyczą te zmiany.  
 
Radna Barbara Wolak: Jest niesmak z uwagi na fakt, że nie zostały do końca omówione na 
komisjach pewne kwestie. Nie ma powodu żeby komuś nie wierzyć ale są dokumenty w 
których za każdym razem są inne dane  dlatego trudno teraz do tego się odnieść.  
 
Przewodniczący Rady: Pewne uwagi były poruszane na komisji. Padały ustalenia przy 
poprzednich projektach co do pewnych spraw a przy obecnym budżecie tych decyzji nie 
wzięto pod uwagę dlatego też ta sytuacja wyniknęła.  
 
Radny Jerzy Paradowski: Należy pokazać gdzie te oszczędności zostały ujęte. 
 
Pani Małgorzata Zdunek: W materiałach zacienione zostały pozycje gdzie dokonano zmian. 
Wszystkie oszczędności z tego co ustalono na komisji zostały przekazane na oświatę do 
szkoły w Ryjewie, Straszewie oraz dla Niepublicznego Przedszkola „Maluszek”.  
 
Przewodniczący Rady: Takie były uzgodnienia na komisjach. To co dotyczyło wynagrodzeń 
i funduszu nagród ma zostać przekazane na oświatę. Oczywiście z uwagi na zgłoszony 
wniosek należy go przegłosować. Kto z radnych jest za  wnioskiem radnego Jerzego 
Paradowskiego dotyczącym usunięcia pkt. 5 z obrad sesji.  
 
W głosowaniu jawnym za – 1, przeciw – 10, wstrzymało się – 3 odrzucono wniosek radnego 
Jerzego Paradowskiego dot. usunięcia pkt. 5 z obrad sesji.  
 
W związku z brakiem dodatkowym uwag przystąpiono do głosowania nad porządkiem obrad. 
W głosowaniu jawnym ( za – 13, przeciw- 1, wstrzymało się -0) przyjęto porządek obrad w 
brzmieniu: 
 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.   
2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XII  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
4. Informacja z działalności Rady Gminy w pierwszym roku kadencji.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2012 rok: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy; 
b) odczytanie opinii Komisji ds. Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa 

Publicznego; 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały; 
d) dyskusja nad projektem budżetu; 
e) głosowanie. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo 
na lata 2012-2024.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla 
samorządowego Zakładu Budżetowego  „Pomezania” w Ryjewie na rok budżetowy 2012.  
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8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści Uchwały Nr XL/274/10 z dnia 24 
lutego 2010 r.  w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Ryjewie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany w treści uchwały Nr XV/114/04 Rady 
Gminy Ryjewo z dnia 31 marca 2004r. w sprawie przekształcenia i nadania Statutu 
samorządowej instytucji kultury pod nazwą Gminna Biblioteka Publiczna w Ryjewie.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnej Bibliotece Publicznej  w Ryjewie.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia realizowane w oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Ryjewo.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany treści uchwały Nr XLI/282/10 Rady 

Gminy Ryjewo z dnia 30 marca 2010 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla niepublicznych przedszkoli oraz wprowadzenia zmiany w uchwale ją 
zmieniającej –               Nr XLIV/308/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 22 czerwca 2010 r.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego  przekazania w drodze darowizny 
nieruchomości niezabudowanych  położonych w miejscowości  Trzciano i Straszewo 
stanowiących własność Gminy Ryjewo na rzecz Powiatu  Kwidzyńskiego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych  
stanowiących własność  Gminy Ryjewo  na nieruchomość gruntową stanowiącą własność 
Powiatu Kwidzyńskiego położonych w Barcicach.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy oraz planów pracy 
komisji stałych Rady na 2012 rok.  

16.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie finansowym Zakładu Budżetowego 
„Pomezania” w Ryjewie   na rok 2011. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
29 grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011.  

18. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  
19. Interpelacje i zapytania radnych. 
20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
21. Wolne wnioski i informacje. 
22. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad. 3   Przyjęcie protokołu z XII  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XII sesji z 
dnia 30 listopada 2011 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
opublikowany w BIP. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec braku 
uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  z  XII  sesji 
Rady Gminy z dnia 30 listopada 2011 roku. 
 
 
Ad.4 Informacja z działalności Rady Gminy w pierwszym roku kadencji.  
 
Przewodniczący Rady: Wysoka Rado, 21 listopada 2010 roku odbyły się wybory 
samorządowe VI kadencji. Jako wybrani przedstawiciele mieszkańców Gminy dnia 30 
listopada podczas obrad I sesji nowo wybranej Rady złożyliśmy ślubowanie, w którym 
zobowiązaliśmy się godnie, rzetelnie i uczciwie sprawować obowiązki radnego mając na 
względzie dobro naszej społeczności i jej mieszkańców.  W trakcie tego pierwszego roku 
nowej kadencji spotkaliśmy się z wieloma trudnymi tematami. Zmuszeni byliśmy podjąć 
trudne decyzje ale zawsze wierzyliśmy, że są one kierowane nie przeciw ale dla dobra 
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mieszkańców naszej gminy.  Rada Gminy w Ryjewie w mijającym roku odbyła 12 posiedzeń  
a dziś spotyka się po raz trzynasty. Pięciokrotnie podczas naszych obrad mogliśmy pochwalić 
się 100% frekwencją, najniższa zaś wyniosła 66%. Sesje zwoływane były zgodnie z 
przyjętym planem pracy na rok 2011. W okresie sprawozdawczym podjęliśmy 97 uchwał.  
Uchwały te związane były z bieżącym funkcjonowanie Gminy jak również z planowanymi 
inwestycjami.  Na sesjach przyjmowaliśmy również: 
- sprawozdania i informacje z działalności gminnych jednostek organizacyjnych, 
 - sprawozdanie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,  
- informacje z przebiegu wykonania budżetu,  
- informacje z realizacji Gminnego Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
Ponadto na każdej sesji Wójt Gminy składał informację o swojej działalności w okresie 
międzysesyjnym. Oprócz wymienionych zagadnień, radni także indywidualnie podejmowali 
szereg zadań i problemów powierzanych im przez wyborców.  Najczęstszym przedmiotem 
interpelacji i zapytań radnych był stan nawierzchni chodników, dróg i oświetlenia. Nieobca 
była nam też kanalizacja, woda i gospodarka nieczystościami. Tematy sesyjne były 
przedmiotem dogłębnej merytorycznej analizy na posiedzeniach roboczych komisji. Na sesje 
wypracowane mieliśmy już gotowe projekty rozstrzygnięć. Takie rozwiązanie pozwoliło 
uniknąć zbędnych dyskusji na sesjach. Niestety nie wszystko i nie zawsze udało nam się 
zrealizować to co zaplanowaliśmy. Szerokim zainteresowaniem obejmowaliśmy też temat 
inwestycji gminnych. Wymienię tylko najistotniejsze: - ogromnym sukcesem zeszłego roku to 
otwarcie nowo wybudowanej szkoły dla klas 0-3 wraz z pomieszczeniami dla Gminnej 
Biblioteki Publicznej,- budowa placów zabaw na terenie całej gminy, - modernizacja 
„leśnego” boiska sportowego i budowa boiska treningowego wraz z wyposażeniem we wsi 
Ryjewo.  
 Niestety kończący się rok był trudny pod względem finansowym. Wiele godzin 
poświęcono sytuacji finansowej Gminy i rosnącemu zadłużeniu. To temat nad którym 
dyskutowaliśmy bardzo żarliwie.   
 Podczas dyskusji wiele razy padały różne stwierdzenia, niektóre być może były też nie 
na miejscu i jeśli padały z mojej strony pragnę wszystkich gorąco przeprosić. Jednocześnie 
dziękuję wszystkim za ten rok współpracy, za wysiłek jaki wkładaliście w rozwój naszej 
Gminy. Chcę te współpracę nazwać z całą odpowiedzialnością jako bardzo dobrą. Myślę, że 
to zaowocuje w latach następnych realizacja naszych planów. Raz jeszcze dziękuje za 
państwa pracę, wyrozumiałość i zrozumienie.  (Informacja stanowi załącznik Nr 4 do 
protokołu) 
 
Pan Józef Gutowski: z uwagi, iż jest to ostatnia sesja w tym roku chciałbym podziękować 
wszystkim za kolejny rok współpracy oraz życzyć pomyślności w nadchodzącym nowym 
roku.  
 
 
Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2012 rok: 
 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy; 
d) dyskusja nad projektem budżetu; 

 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy.  
 
Radna Barbara Wolak: Odczytana uchwała jest inna niż ta, którą przedstawiono na 
posiedzeniach komisji i są podane inne kwoty. Trudno teraz w jakikolwiek sposób się do tego 
ustosunkować.  
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Przewodniczący Rady: W związku z uwagami i niejasnościami zarządzam 15 minutową 
przerwę z możliwością przedłużenia  w celu wytłumaczenia niejasności przez Panią Skarbnik 
Komisji Budżetu.  
 
- Po przerwie – 
 
Przewodniczący Rady: Z analizy dokumentów, które dodatkowo przedstawiła przed chwilą 
Pani Skarbnik nasuwa się kilka wniosków które wraz z opinią przedstawi Przewodnicząca 
Komisji ds. budżetu radna Barbara Wolak.  
 
Radna Barbara Wolak: Pani Skarbnik przedstawiła zmiany. Nie jestem w stanie teraz 
przeanalizować całości. Wytłumaczyła dotacje dla Zakładu Budżetowego „Pomezania”, 
wydawało się, że chodzi o różnicę w cenie wody ale dochodzą do tego jeszcze inne wydatki. 
Uraziły nas otrzymywane wadliwe informacje  z „Pomezanii”. Mamy informacje ze 
sprawozdań. Według tych danych ilość wody jest o połowę większa niż teraz. Chcielibyśmy 
otrzymywać wiarygodne dane bo po przeliczeniu  trudno dojść do tego co jest prawidłowe. 
Wszystkie oszczędności zostały przekazane na rzecz oświaty a szczegóły przedstawi Pani 
Skarbnik. 
 
Przewodniczący Rady: Proszę aby Pani Skarbnik przedstawiła zmiany w projekcie 
natomiast chciałem jeszcze odnieść się do dwóch spraw. Od przyszłego roku rozpatrywanie 
projektu budżetu będzie odbywać się dwukrotnie tzn. na posiedzeniach komisji w m-cu 
listopadzie, gdzie wszystkie komisje rozpatrzą projekt osobno a następnie wspólnie w m-cu 
grudniu tak by nie było więcej takich wątpliwości jak dzisiaj. Druga sprawa dotarło do mnie 
pismo Pani Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Ryjewie w kwestii podwyżek do 
którego się nie przychylam. Budżet instytucji pozostaje bez zmian z uwagi na sytuacje 
finansową. Co do Zakładu Budżetowego w lutym rada chce odbyć spotkanie wszystkich 
komisji na którym to przedstawiona zostanie dokładna analiza rozliczenia min. dotacji oraz 
całego funkcjonowania zakładu by pozbyć się występujących w ostatnim czasie wątpliwości. 
Proszę o przedstawienie zmian w projekcie budżetu Panią Skarbnik. 
 
Pani Małgorzata Zdunek: Zmiany, które państwo otrzymali dotycząca wnioskowanych na 
komisji zmian tj. zmniejszono dotacje dla Zakładu Budżetowego „Pomezania” o 8.959 zł; 
Zdjęto z wydatków remont drogi relacji Trzciano – Laskowice w kwocie 272 tyś. zł. 
Zmniejszono o 2% fundusz nagród co przyniosło 21 tyś. zł oszczędności. Wszystkie 
oszczędności przeniesiono na funkcjonowanie oświaty tzn. na szkołę w Straszewie, Ryjewie 
oraz Niepubliczne Przedszkole. Zmniejszono środki na budowę parkingu przy ZS z uwagi na 
fakt, iż zdjęto z realizacji budowy zatoczki autobusowej.  Dotacja dla Gminnego Ośrodka 
Kultury pozostała w niezmienionej wysokości. Zmieniona została wielkość przychodów i 
rozchodów z uwagi na umorzenie 200 tyś. zł kredytu. Wprowadzono zmiany zasugerowane 
przez Regionalną Izbę Obrachunkową dotyczy to min. usunięcia jednego zbędnego 
załącznika. 
 
Radny Jerzy Paradowski: Załataliśmy trochę budżet. Problemy finansowe są i będą ale 
należy jakoś to zminimalizować i porozumieć się z zarządzającymi  by poczuli się oni też 
małymi ludźmi a nie tylko dyrektorami i kierownikami. Ogromne środki idą na olej opałowy 
w szkole w Ryjewie według wyliczeń pewnie zabraknie jeszcze jakieś 200 tyś. Czy nikt nie 
ma wizji na rozwiązanie tego problemu. Ten opał to jest tylko jeden z punktów a co z resztą. 
Są głosy, że szkoła jest niedogrzana a jest jeszcze ciepło.  
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Przewodniczący Rady: Przyszłe lata mogą być trudniejsze. Udało nam się załatać te braki 
teraz i będziemy szukali rozwiązania na przyszłość.  
 
b) odczytanie opinii Komisji ds. Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa 

Publicznego; 
 
Radna Barbara Wolak: Przy  tworzeniu budżetu kierowano się podstawowymi potrzebami 
wynikającymi z bieżącego funkcjonowania samorządu. Proponowany budżet jest 
kompromisem pomiędzy potrzebami mieszkańców,  a możliwościami finansowymi gminy.  
Komisja uznała, iż przy wielkości zadłużenia i ogólnej złej sytuacji finansowej gminy należy 
ograniczyć do minimum wydatki. Komisja po konsultacjach z pozostałymi komisjami 
stałymi: 
- nie wyraziła zgody na  uwzględnienie w budżecie jakiejkolwiek jednostki organizacyjnej, 
podwyżek dla pracowników; 
 - wnioskowała o zmniejszenie planowanego funduszu nagród z 5% do 3%;  
- wnioskowała o obniżenie wielkości dotacji dla Zakładu Budżetowego „Pomezania” o 
wielkość zaplanowanych przez ten zakład podwyżek dla pracowników. 
Z uwagi na brakujące środki na finansowanie oświaty uznano, iż wszelkie oszczędności 
wynikające z wnioskowanych zmian należy przekazać na utrzymanie placówek oświatowych. 
Wszystkie wnioski zostały uwzględnione widać, że utrzymanie szkół wymaga jeszcze wielu 
środków ale należy nadal szukać i przekazywać je na utrzymanie szkół tak by załatać jak 
największa lukę. Jest to trudny budżet dla Pani Skarbnik i Pana Wójta , my radni możemy 
pomóc podpowiedzieć. Niestety narosło zbyt wiele wątpliwości  ale w tej wersji jaka została 
ona przedstawiona w tej chwili powinniśmy go przyjąć i pamiętać że nie powinniśmy 
dotować tych jednostek, które same na siebie powinny zarobić. Biorąc pod uwagę wniesione 
zmiany pozytywnie opiniuje  przedłożony projekt budżetu gminy Ryjewo na 2012 rok. Opinia 
stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.  
 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały; 
 
Przewodniczący Rady: Opinia Regionalnej Izby jest pozytywna są zapisy o kilku zmianach. 
Czy Pani Skarbnik  wprowadziła te zmiany? 
Opinia Regionalnej izby Obrachunkowej stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.  
Pani Małgorzata Zdunek: Tak, wszystkie zmiany są wprowadzone. 
  
e)głosowanie 

Przewodniczący Rady poprosił radny i udział w głosowaniu. W głosowaniu udział wzięło  
14  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 9 , przeciw – 4, wstrzymało się – 1) 
Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/84/11 z dnia 27 grudnia 2011 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2012 rok.  Uchwała stanowi załącznik Nr 7  do protokołu. 
 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Ryjewo na lata 2012-2024.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
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W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 9 , 
przeciw – 5, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/85/11 z dnia 27 
grudnia 2011 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na 
lata 2012-2024. Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla 
samorządowego Zakładu Budżetowego  „Pomezania” w Ryjewie na rok budżetowy 
2012. 

Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 12 , 
przeciw – 0, wstrzymało się – 2) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/86/11 z dnia 27 
grudnia 2011 roku w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego 
Zakładu Budżetowego  „Pomezania” w Ryjewie na rok budżetowy 2012.Uchwała stanowi 
załącznik Nr 9 do protokołu 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści Uchwały Nr XL/274/10 z 
dnia 24 lutego 2010 r.  w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Ryjewie. 

Projekt uchwały odczytał Pan Adam Mączyński – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne 
uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 14 , 
przeciw – 0, wstrzymało się – 20 Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/87/11 z dnia 27 
grudnia 2011 roku w sprawie dokonania zmian w treści Uchwały Nr XL/274/10 z dnia 24 
lutego 2010 r.  w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Ryjewie. Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany w treści uchwały Nr XV/114/04 
Rady Gminy Ryjewo z dnia 31 marca 2004r. w sprawie przekształcenia i nadania 
Statutu samorządowej instytucji kultury pod nazwą Gminna Biblioteka Publiczna w 
Ryjewie.  

Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/88/11 z dnia 27 grudnia 
2011 roku w sprawie dokonania zmiany w treści uchwały Nr XV/114/04 Rady Gminy 
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Ryjewo z dnia 31 marca 2004r. w sprawie przekształcenia i nadania Statutu samorządowej 
instytucji kultury pod nazwą Gminna Biblioteka Publiczna w Ryjewie. Uchwała stanowi 
załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnej Bibliotece Publicznej  w 
Ryjewie.  

Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/89/11 z dnia 27 grudnia 
2011 roku w sprawie nadania Statutu Gminnej Bibliotece Publicznej  w Ryjewie. Uchwała 
stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

 

Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia realizowane w 
oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Ryjewo.  

Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/90/11 z dnia 27 grudnia 
2011 roku w sprawie ustalenia opłat za świadczenia realizowane w oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Ryjewo. Uchwała 
stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany treści uchwały Nr XLI/282/10 
Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 marca 2010 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli oraz wprowadzenia zmiany w 
uchwale ją zmieniającej –Nr XLIV/308/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 22 czerwca 
2010r.  

Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/91/11 z dnia 27 grudnia 
2011 roku w sprawie dokonania zmiany treści uchwały Nr XLI/282/10 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 30 marca 2010 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli oraz wprowadzenia zmiany w uchwale ją zmieniającej –Nr 
XLIV/308/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 22 czerwca 2010r. Uchwała stanowi załącznik Nr 
14 do protokołu. 
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Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego  przekazania w drodze darowizny 
nieruchomości niezabudowanych  położonych w miejscowości  Trzciano i Straszewo 
stanowiących własność Gminy Ryjewo na rzecz Powiatu  Kwidzyńskiego. 

Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. 
 
Radna Barbara Wolak: Przybliży Pan zebranym mieszkańcom bliższą informację na temat 
tej uchwały.  
 
Pan Sławomir Słupczyński: Uchwała dotyczy przekazania fragmentu drogi, która w 
dokumentacji nadal należy do gminy a jest administrowana przez Powiat jest to fragment 
drogi nr 55 do Straszewa oraz fragment  drogi relacji Trzciano- Orkusz.  
  
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/92/11 z dnia 27 grudnia 
2011 roku w sprawie nieodpłatnego  przekazania w drodze darowizny nieruchomości 
niezabudowanych  położonych w miejscowości  Trzciano i Straszewo stanowiących własność 
Gminy Ryjewo na rzecz Powiatu  Kwidzyńskiego. Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do 
protokołu. 

 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 
gruntowych  stanowiących własność  Gminy Ryjewo  na nieruchomość gruntową 
stanowiącą własność Powiatu Kwidzyńskiego położonych w Barcicach.  

Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Uchwała dotyczy zamiany ze Starostwem gruntów w obrębie 
Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Barcicach tak by przekazać 
mieszkańcom budynku znajdującego się w sąsiedztwie ośrodka gruntów przy budynku.  
  
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/93/11 z dnia 27 grudnia 
2011 roku w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych  stanowiących 
własność  Gminy Ryjewo  na nieruchomość gruntową stanowiącą własność Powiatu 
Kwidzyńskiego położonych w Barcicach.  Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy oraz planów 
pracy komisji stałych Rady na 2012 rok.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady.  
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Radna Barbara Wolka: Z uwagi na dzisiejsze ustalenia dotyczące sposobu rozpatrywania 
projektu budżetu proszę przenieść pkt. Rozpatrywanie projektu budżetu gminy na rok 2013 z 
m-cu grudnia na m-c listopad.  
 
Radny Jerzy Paradowski: Należałoby zorganizować spotkanie z dyrektorem Zespołu Szkół 
w Ryjewie tak jak z Dyrektor Szkoły w Straszewie i porozmawiać bo Straszewo znalazło 
oszczędności więc Dyrektor Ryjewa też powinien poszukać oszczędności. Po za tym trzeba 
zobaczyć jak wygląda łatanie dziur w oświacie, jak będą przekazywane tam środki. 
 
Przewodniczący Rady: Takie sytuacje wynikną z bieżących spraw w trakcie roku więc jeśli 
zajdzie w każdym momencie taka potrzeba to wprowadzimy taki temat na bieżąco do 
dyskusji.  
 
 Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/94/11 z dnia 27 grudnia 
2011 roku w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy oraz planów pracy komisji stałych 
Rady na 2012 rok. Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 

 
Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie finansowym Zakładu Budżetowego 
„Pomezania” w Ryjewie   na rok 2011. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Roman Król. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do 
głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/95/11 z dnia 27 grudnia 
2011 roku w sprawie zmiany w planie finansowym Zakładu Budżetowego „Pomezania” w 
Ryjewie   na rok 2011.Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 

 
Ad.17.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011. 
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy: Zmiany wynikają z  
rozliczeń wynikających z końca roku budżetowego. Jest zmiana wprowadzona po komisjach 
dotyczy środków w wysokości 5 tyś. zł otrzymanych jako zwiększenie subwencji dotyczącej 
odprawy emerytalnej przekazanej Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie.  
 
Wobec braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania. 
  
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/96/11 z dnia 27 grudnia 
2011 w  sprawie  zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2010 
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roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011. Uchwała stanowi załącznik  Nr 19 do 
protokołu. 
 
 
 
Ad.18. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
 
Informację o działalności w okresie międzysesyjnym przedłożył  Wójt Gminy Józef 
Gutowski. Informacja stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
 
 
Ad.19/Ad. 20. Interpelacje i zapytania radnych. / Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 
 
Radny Jerzy Paradowski: Czy wiadomo już coś więcej w sprawie dostarczania Internetu? 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Posiadamy informacje, że firma zajmie się montażem anten w 
m-cu styczniu.  
 
 
Ad. 21  Wolne wnioski i informacje. 
 
Nie zgłoszono.  
 
 
Ad. 22 Zakończenie obrad. 
 
 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XIII sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
 

Przewodniczący 
Rady      Gminy 
 
Kazimierz  Zima 

                                                                                                  


